
Přejeme vám vánoční svátky plné pohody, lásky a štěstí Přejeme vám vánoční svátky plné pohody, lásky a štěstí 
a v novém roce hlavně hodně zdraví.a v novém roce hlavně hodně zdraví.

foto Petr Omelka
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Slovo starosty

Odpadové hospodářství

Krátce 
z obsahu Vážení spoluobčané, 

když jsem letos v  březnu psal do našeho 
letošního prvního čísla Zpravodaje na téma 
Covid- 19, tak by mě ani v nejhorším snu ne-
napadlo, že ještě na konci roku nebude vyhrá-
no, ba co více, že bude situace ještě mnohem 
horší, než na jaře. Tato záležitost nás všechny 
těžce zasáhla a její důsledky budeme cítit ještě 
velmi dlouho. 

Teď ale jiné téma. Prosinec se chýlí ke své-
mu konci, blíží se nejkrásnější svátky v roce. 
Znamená to, že za pár dní opět usedneme ke 
svátečně prostřenému stolu. Celý dům se na-
plní vůní jehličí a sladkého cukroví. Ozdobe-
ný stromeček se rozzáří stejně jako oči našich 
dětí, které budou s  napětím očekávat dárky 
od Ježíška. Blíží se Vánoce. Nastává čas bilan-
cování a  také čas přemýšlení o budoucnosti. 
Věřme, že rok 2021 bude mnohem, mnohem 
příznivější než ten letošní. Je tedy dobré se do 
budoucna dívat s optimismem a doufat v lep-
ší časy. Doufat v to, že následujících dvanáct 
měsíců budeme trávit se svými blízkými ve 
zdraví a v prostředí útulného domova, kde se 
cítíme bezpečně. Nenechme se vykolejit stra-
chem a nervozitou z neznámého. Nenechme 
se ani ovlivňovat mnohdy protichůdnými ná-
zory a informacemi politických představitelů 

Vážení spoluobčané,
ve své příspěvku vás asi moc nepotěším. 

Po minulém roce, kdy poplatek z  likvidace 
komunálního odpadu byl ve výši 450,- kč za 
osobu, budeme předkládat zastupitelstvu obce 
ke schválení navýšení tohoto poplatku na 600,- 
Kč za osobu. Vedou nás k  tomu zvýšené ná-
klady, které stát nastavil skládkám za uložení 
a likvidaci komunálního a objemného odpadu 
v novém zákonu o odpadech.

Z dopisu, který rozesílala skládka Hraničky 
všem obcím, které tuto skládku využívají, pro 
vás vyjímám následující informace:

V  letošním roce 2020 stálo uložení jedné 
tuny SKO (směsný komunální odpad) 1 243,- 
Kč, na rok 2021 už bude stát 1 419,- Kč. V mo-
mentě, kdy bude schválen tento nový zákon, 
se cena bude navyšovat s  největší pravděpo-
dobností na 1 770,- Kč/tuna. Za 10 let, v roce 
2030, bude už uložení jedné tuny stát 2650,- 
Kč bez manipulačních poplatků.

či médií, řiďme se zdravým rozumem a dodr-
žujme veškerá nutná opatření. Využijme síly 
a  hloubky vánoční doby k  oprášení našeho 
lidství. Zdravý rozum, ohleduplnost a lidskou 
slušnost budeme potřebovat i  po celý příští 
rok. Vánoce nám tyto vlastnosti nepřičaru-
jí, ale mohou nám pomoci najít tu správnou 
cestu k  nim. Dělejme vše proto, abychom si 
mohli na konci roku 2021 říci, že jsme jej pro-
žili o hodně lépe než ten rok letošní. Pojďme si 
uvnitř slíbit, že nadcházející dny Vánoc se po-
kusíme trávit příjemně a pokusíme se když ne 
úplně vypnout, tak alespoň omezit naše my-
šlenky na stres a práci a budeme více myslet 
na lidi kolem nás. A pokud si dáváme předse-
vzetí, měla by obsahovat především úctu k na-
šim bližním, velkou toleranci a  pochopení 
pro názory druhých a oproštění se od všech 
malicherností, které nám znepříjemňují život. 
Věřím, že i v  roce 2021 s plným nasazením, 
s vervou a pevným zdravím uskutečníme naše 
společné i osobní cíle. 

Vážení spoluobčané, dámy a pánové, milé 
děti, přeji vám a vašim blízkým jménem svým 
i  jménem zastupitelstva obce z  celého srdce 
krásné prožití Vánoc, splnění vašich přání 
a vše dobré v roce 2021. 

Váš starosta Lubomír Zahradník

Slovo starosty

Odpadové hospodářství

Poplatky pro rok 2021

Rozpočet

Informace Obecní policie

Z naší knihovny

Klub dětí a mládeže 
Prušánky  

Z činnosti ZŠ 

Z naší školičky

Klub maminek 

Skauti Cor Dare 

Naši senioři 

Slovácký krúžek – 
poděkování

Z činnosti SDH 

Spolek Nechorští vinaři 
v době podzimní 

…a trochu poezie

Ze sportu

Zprávičky z farnosti

Naši rodáci ve Svaté zemi 
v r. 1910

Akce roku 2021

Tříkrálová sbírka 

Společenská kronika

Slovo naší senátorky

Inzerce

Z těchto údajů vyplývá, že každý rok se asi 
bude muset tento poplatek navyšovat. Odpadu 
je každý rok čím dál větší množství. V  roce 
2014 uložily Prušánky na skládku 591 tun 
SKO, v roce 2015 to bylo 563 tun. Za letošní 
rok už ale jenom za 10 měsíců to je 530,55 tun 
komunálního a objemného odpadu. (Objemný 
odpad je ze sběrného dvora z velkého kontejne-
ru, kam se dává vše, co není vytříděno). Proto 
znovu apeluji na všechny občany, aby co nej-
více třídili, aby obec nemusela drasticky každý 
rok tento poplatek navyšovat.Všechny ostatní 
poplatky (stočné, poplatek ze psa, poplatky za 
pronájem veřejného prostranství a jiné), zůstá-
vají ve stejné výši jako v roce 2020.

Vážení spoluobčané, i  přes tyto nedobré 
zprávy a těžkou „kovidovou“ dobu vám přeji 
krásné a  pohodové prožití vánočních svátků 
a v nové roce hodně štěstí a v dnešní nelehké 
době dobré zdraví.

Jan Nosek, místostarosta
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Stočné na rok 2021

Poplatky pro rok 2021

Pro rok 2021 bylo stanoveno stoč-
né stejné jako v roce 2020, tedy 810 Kč 
za osobu a rok. Pokud kalkulaci a výše 
zmiňovanou cenu za stočné Zastupitel-
stvo obce Prušánky na svém zasedání 
v prosinci 2020 schválí, bude tato cena 
platná od 1. ledna 2021. Ceník bude vy-
věšen na úřední desce obecního úřadu, 
vyhlášen místním rozhlasem a zveřej-
něn na internetových stránkách www.
obecprusanky.cz.

Platbu můžete zaplatit najednou 
nebo rozdělit na dvě poloviny, jiné 
splácení po částech pouze po domluvě. 
Splatnost nejpozději do konce listopadu.

Stočné bude vybíráno od osob s tr-
valým bydlištěm v obci Prušánky (po-
kud neprokáží pobyt jinde) a osob žijí-
cích v obci Prušánky (i když zde nemají 

PRUTES Prušánky č. účtu: 35-7986630237/0100

VS: 111 SS: č. domu

Upozorňujeme občany, že z  technických důvodů začí-
ná výběr poplatků od pondělí 11. ledna 2021. Nevyžadujte 
prosím dřívější platby, opravdu vám nebudeme moci vy-
hovět. Platby přes banku však můžete provádět už od 1. 1. 
2021 (ne dříve!). Děkujeme za pochopení.

Pokud budete platit bankovním převodem nebo složen-
kou, nezapomeňte se zhruba týden po platbě zastavit na OÚ 
pro štítek na popelnici – kdykoli a bez čekání ve frontě. 

Na obecním úřadě, dveře č. 3 pak můžete většinu plateb 
hradit v hotovosti nebo kartou přes terminál (TKO, pes, hro-
by, reklamy, kontejner atd.), platby PRUTES (stočné v rodin-
ných domech a u Nechor) zaplatíte v 1. patře u paní Přikrylové 
zatím jen v hotovosti.

TKO 
Poplatek za provoz systému shromažďování, sběru, pře-

pravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů 
je splatný do 28. 2. 2021, jeho výše pro rok 2021 je 600 Kč/
osoba/rok (viz článek výše) a platí ho
a) fyzická osoba přihlášená v obci
b) fyzická osoba, která má ve vlastnictví stavbu určenou k in-

dividuální rekreaci, byt nebo rodinný dům, ve kterých není 
přihlášená žádná fyzická osoba, a to ve výši odpovídající 
poplatku za jednu fyzickou osobu
Poplatek je splatný jednorázově za všechny fyzické osoby 

tvořící domácnost a to nejpozději do 28. 2. příslušného kalen-
dářního roku. 

Poplatník je povinen ohlásit správci poplatku vznik své po-
platkové povinnosti nejpozději do 30 dnů ode dne, kdy mu 
povinnost vznikla. Takový poplatek je splatný nejpozději do 

15. dne měsíce, který následuje po měsíci, ve kterém poplat-
ková povinnost vznikla. 

Pes
Stejná zůstává  výše poplatku za psa – 100,- Kč/pes/rok, 

splatnost je rovněž do 28. 2 .2021. 
I  tento poplatek můžete zaplatit převodem nebo složen-

kou. Pokud si pořídíte nového psa, musíte ho přihlásit do evi-
dence od jeho tří měsíců. Jestliže váš pes uhyne, jste povinni 
tuto skutečnost neodkladně nahlásit na OÚ. Pokud u vás letos 
k takovým událostem došlo a nenahlásili jste je dosud na OÚ, 
učiňte tak prosím nejpozději do 18. 12. 2020, aby mohly být 
provedeny úpravy v evidenci pro rok 2021. 

Nechory
Vodné, poplatek za vodoměr a  stočné se platí od dubna 

2021. Než půjdete platit, zjistěte si ve sklepě stav vašeho vo-
doměru. Stejně jako ostatní poplatky můžete i tyto platit v ho-
tovosti nebo kartou na OÚ, složenkou nebo převodem, stačí 
telefonicky nebo mailem nahlásit stav vodoměru a my vám 
hned sdělíme výši platby. Pokud budete platit složenkou nebo 
bankovním převodem, všechny potřebné informace najdete 
na stránkách obce: https://www.obecprusanky.cz/novy/mis-
tni-poplatky-cenik-sluzeb-ou/ 

Pronájem vodoměru a spotřebu vody v Nechorách platíte 
na účet OÚ, stočné vždy na účet PRUTES (najdete ho úplně 
naspodu webové stránky). Uvádějte prosím správné VS a SS 
a  pro jistotu i  své jméno do zprávy pro příjemce, někdy je 
opravdu těžké vaši platbu správně přiřadit.

Jana Kamenská

trvalý pobyt).  Vyzýváme občany, aby 
nezatajovali osoby žijící ve společné 
domácnosti a řádně za ně platili. Tyto 
osoby využívají k běžnému životu vodu 
a vytvářejí tedy vodu odpadní, která je 
odváděna do kanalizace a  je nutné ji 
čistit. Pokud máte zájem o  provedení 
platby bankovním převodem, potřebné 
údaje jsou níže.

Vyzýváme občany, kteří ještě nemají 
uhrazeno stočné za rok 2020, případně 

starších let, aby tak neprodleně učinili, 
nejlépe bankovním převodem. Pokud 
si nejste jisti, zda jste už zaplatili, nebo 
jakou částku máte ještě doplatit, zavo-
lejte nám a my vám tyto informace rádi 
sdělíme.

Na závěr přejeme všem občanům 
krásné a  pohodové prožití Vánoc 
a  v  novém roce hodně zdraví, štěstí 
a spokojenosti.

za PRUTES Lucie Přikrylová
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Návrh rozpočtu Obce Prušánky na rok 2021, 
porovnání s rokem 2020

Příjmy 
paragraf položka text schválený 

rozp. 2020
očekávaná 
skut. 2020

návrh rozp. 
2021

1111 Daň z příjmů fyz. osob ze záv. činnosti a funkčních požitků 7 810 400 7 810 400 7 200 000
1112 Daň z příjmů fyz. osob ze sam. výděl. činnosti 200 000 200 000 100 000
1113 Daň z příjmů fyz. osob z kapitálových výnosů 720 000 720 000 720 000
1121 Daň z příjmů právnických osob 6 560 000 6 560 000 5 500 000
1122 Daň z příjmů právnických osob za obec 1 000 000 623 800 600 000
1211 Daň z přidané hodnoty 15 369 000 15 369 000 14 800 000
1334 Odvody za odnětí půdy ze zemědělského půdního fondu 100 000 100 000 20 000
1337 Poplatek za provoz a systém shromažďování,sběru,přepr. 950 000 950 000 1 320 000
1341 Poplatek ze psů 35 000 35 000 35 000
1342 Poplatek z pobytu 10 000 20 000 25 000
1343 Poplatek za užívání veřejného prostranství 65 000 65 000 65 000
1346 Poplatek za povolení k vjezdu do vybraných míst 2 000 2 000 1 000
1356 Příjmy úhrad za dobývání nerostů a popl. za geolog. práce 3 000 000 3 000 000 3 000 000
1361 Správní poplatky 60 000 60 000 60 000
1381 Daň z hazardních her 200 000 20 000 200 000
1511 Daň z nemovitostí 2 300 000 2 300 000 2 300 000

Daňové příjmy celkem 38 381 400 37 835 200 35 946 000
4111 Neinvestiční transféry ze všeobecné pokladny - volby do parl. 0 2 849 500 0
4112 Neinvestiční transfery ze st. rozp. v rámci souhr. dotač. vzt 724 000 724 000 724 000
4116 Ostatní neinvestiční přijaté transféry ze SR 0 68 600 0
4121 Neinvestiční přijaté transfery od obcí 200 000 200 000 200 000
4122 Neinvestiční transfery od krajů 0 300 900 0
4212 Investiční přijeté transfery ze SR 0 0 3 053 300
4213 Investiční přijaté transféry ze státních fondů 321 000 4 333 800 1 147 100
4216 Ostatní investiční přijaté transfery za státních fondů 0 2 168 100 0
4231 Invetiční přijaté transrfery od cizích států 0 2 666 800 0
4233 Investiční přijaté transféry přijaté od Evropské unie 3 000 000 0 0

Dotace celkem 4 245 000 13 311 700 5 124 400
1012 Podnikání a restrukturizace  v zem. a potr. 620 000 630 000 260 000
2141 Vnitřní obchod 36 000 30 000 30 000
2310 Pitná voda 268 300 268 300 268 300
2321 Ovádění a čištění odpadních vod a nakládání s kaly 1 200 000 1 203 000 1 200 000
2349 Ostatní záležitosti vody v zemědělské krajině 3 000 3 200 3 000
3239 Záležitosti zájmového vzdělávání jinde nezařazené - HTVŠ 260 000 260 000 260 000
3314 Činnosti knihovnické 4 000 4 800 4 700
3319 Ostatní záležitosti kultury 180 000 240 000 225 000
3341 Sdělovací prostředky 25 000 25 000 25 000
3349 Ostatní záležitosti sdělovacích prostředků 10 000 12 000 13 000
3511 Všeobecná ambulantní péče 138 300 138 300 138 300
3612 Bytové hsospodářství 73 000 56 000 39 000
3632 Pohřebnictví 63 000 10 000 96 000
3722 Sběr a svoz komunálních odpadů 50 000 51 000 50 000
3723 Sběr a svoz ostatních odpadů - tříděný odpad 375 000 390 000 390 000
3729 Ostatní nakládání s odpady -suť 150 000 150 000 150 000
3745 Péče o vzhled obcí a veřejnou zeleň 60 000 60 000 60 000
4351 Osobní asistence, pečovatelská služba 122 000 122 000 122 000
4359 Ostatní služby a činnosti v oblasti sociální péče - obědy 25 000 30 000 30 000
5311 Bezpečnost a veřejný pořádek 60 000 35 000 60 000
6171 Činnost místní správy 77 000 200 000 77 000
6399 Ostatní fi nanční operace 0 12 500 0

Financování
8125 změna stavu dlouhodobých prostředků na bankovních účtech 14 227 000 14 409 900 5 340 300

Úvěr ČOV 30 000 000
Příjmy celkem 60 653 000 69 487 900 79 912 000
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Výdaje
paragraf text schválený 

rozp. 2020
očekávaná 
skut. 2020

návrh rozp. 
2021

1012 Podnikání a restrukturalizace v zemědělství 410 000 35 000 160 000
2141 Vnitřní obchod 15 000 15 000 15 000
2212 silnice 3 000 000 3 582 000 14 650 000
2221 Provoz veřejné silniční dopravy IDS 111 600 111 600 111 500
2310 Pitná voda 305 400 305 400 305 000
2321 Odvádění a čištění odpadních vod 4 600 000 4 223 000 15 105 000
2349 Záležitosti vodních toků - kalůža 345 000 30 000 805 000
3111 Mateřské školy 500 000 767 000 470 000
3113 Základní školy 6 415 000 8 845 000 3 585 000
3141 Školní stravování 950 000 751 500 450 000
3239 Záležitosti zájmového vzdělávání 1 175 000 1 175 000 1 165 000
3314 Činnosti knihovnické 127 000 127 000 127 000
3319 Ostatní záležitosti kultury 1 065 000 1 210 000 680 000
3330 Činnosti registrovaných církví 0 250 000 500 000
3341 Rozhlas a televize 22 000 22 000 22 000
3349 Ostatní záležitosti sdělovacích prostředků 140 000 140 000 140 000
3419 Ostatní tělovýchvná činnost - projekt sportovní areál 10 300 000 10 300 000 503 100
3421 Využití volného času dětí a mládeže RD 183 953 000 2 707 400 88 000
3429 Ostatní zájmová činnost a rekreace 0 0 6 000 000
3511 Všeobecná ambulantní péče 2 069 000 1 870 000 72 000
3612 Rozvoj bydlení a bytového hospodářství 5 625 000 3 830 200 7 625 000
3631 veřejné osvětlení 760 000 760 000 760 000
3632 Pohřebnictví 61 000 72 000 61 000
3639 Komunální služby a územní rozvoj 439 000 145 200 2 345 200
3721 Sběr a svoz nebezpečných odpadů 50 000 90 000 60 000
3722 Sběr a svoz komunálních odpadů 1 250 000 1 250 000 1 300 000
3723 Sběr a svoz ostatních odpadů - tříděný 683 000 683 000 683 000
3729 Ostatní nakládání s odpady - suť 350 000 350 000 400 000
3745 Péče o vzhled obcí a veřejnou zeleň 5 965 000 11 637 900 7 970 000
4351 Osobní asistence, pečovatelská služba 545 000 545 000 575 000
4359 Ostatní služby a činnosti v oblasti sociální péče 33 000 33 000 33 000
5212 Ochrana obyvatelstva 1 000 1 000 1 000
5311 Bezpečnost a veřejný pořádek 1 276 000 1 276 000 1 361 000
5512 Požární ochrana 560 000 1 200 000 460 000
6112 Zastupitelské orgány 1 951 000 1 951 000 2 260 000
6115 Volby do zastupitesltev územních celků 0 62 000 0
6171 Regionální a místní správa 5 773 000 6 306 700 6 593 000
6399 Ostatní fi nanční operace 2 200 000 2 200 000 1 841 200
6402 Finanční vypořádání minulých let 8 000 8 000
6409 Ostatní činnosti 620 000 620 000 630 000

Výdaje celkem 60 653 000 69 487 900 79 912 000

Vánoční okénko

Informace Obecní policie

Letošní rok byl jako na houpačce, jarní šoková opatření 
vystřídalo letní rozvolnění a příjemné nadechnutí, které se 
s nastupujícím podzimem opět přiškrtilo s druhou vlnou. 
S ní vstupujeme do prosince, a pro mne i mnohé z nás na-
stává nejkrásnějšímu období roku. 

Tradiční stres z pracovního i nákupního shonu je letos 
nahrazován obavami z  nevšední situace. Že se podzim-
ní stav více podepsal v našem blízkém okolí asi nejeden 
z nás zaregistroval. Oproti jarnímu období, kdy to v naší 

obci i Nechorách hučelo jako v úle a parkoviště praskalo 
ve švech, dnes zeje prázdnotou. A tak trávíme čas výlety 
a  procházkami, při kterých se občas některým zaběhne 
pes. V trojici případů se nám takového tuláčka podařilo 
navrátit domů. Více také využíváme doručovacích služeb. 
Jenže občas před dům či sklep přijede s balíčkem nákla-
ďák větší, než by se čekalo. Co na tom, že je v ulici záka-
zová značka, či že dlažba před domem není na takovou 
zátěž připravená. 
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V minulosti býval také problém s hromaděním komunál-
ního odpadu u  nechorských kontejnerů pro tříděný odpad. 
Nejen této problematice velmi pomohl monitorovací systém. 
Je však smutné, že k udržování pořádku a vyvážení vlastního 
odpadu tam,  kam patří, musíme být dotlačeni takto a jakmile 
nás velký bratr nevidí, šup – a máme tu vyvrácené koše u la-
vičky, tu je vybita skleněná výplň na nové autobusové zastáv-
ce…  To opravdu na některé z nás funguje pouze bič? Nikdo 
z  nás není příznivcem přílišného dozoru. Avšak  přibývající 
dny a týdny fungování kamerového systému ukazují snížení 
nežádoucího chování v monitorovaném prostoru a zvýšenou 
úspěšnost řešení takto zachyceného přestupkového jednání. 

Dále bych rád vzpomenul, že s koncem plotu vašeho po-
zemku končí také „neomezené“ právo na využívání prosto-
rů. A tak jako při našem nástupu byla na obecním odlože-

ná nepojízdná vozidla, rozmáhá se nám zde velkoobjemové 
ukládání topného materiálu. Pochopitelně bez jakéhokoliv 
oznámení majiteli onoho pozemku, natož aby někdo taky 
zaplatil za jeho využívání. Pro zábor obecního pozemku je 
jasně nastavený ceník za metr čtvereční na den. Při neohlá-
šeném užívání pak jde o přestupkové jednání s možností 
blokového řešení na místě. 

Věřím, že najdeme cestu, jak spolu komunikovat a fun-
govat v naší krásné obci, kterou nedělá NĚKDO ani ONI, 
ale především a pouze, vy, ty i já. Tedy MY. Přeji nám všem, 
ať se dokážeme povznést nad mamon a poživačnost, které 
v posledních letech tyto krásné svátky provázely a užijme si 
čistou radost z blízkosti těch, na kterých nám záleží, krásné 
tóny koled a vůni pečeného cukroví.  

Váš Adam Hellinger

Z naší knihovny
Vážení čtenáři,
podzim uplynul, blíží se Vánoce 

a v době, kdy píši tento příspěvek, jsou 
knihovny stále zavřené. Nicméně se již 
blýská na lepší časy a v dohledné době 
bude knihovna otevřena. Těšit se mů-
žete na nové knihy, z Hodonína nám 
jich bylo dovezeno celkem devadesát. 

V prosinci by snad mohl dojít i nový 
výměnný fond, takže na vánoční čas 
budete zásobení. 

Zároveň chci využít toho, že Zpra-
vodaj čte většina obyvatel Prušánek, 
tedy i čtenáři naší knihovny, a chci vás 
touto cestou poprosit o vrácení knih. 
Obracím se zejména na ty, kteří zde 

nebyli již delší dobu, na rodiče dětí, 
aby se podívali, zda jejich ratolesti ne-
mají dlouho půjčenou knihu a poslali 
je do knihovny. Předem vám děkuji za 
laskavost.

Přeji vám krásné prožití vánočních 
svátků.

Milena Hromková

Klub dětí a mládeže Prušánky
Jak se daří provozu Klubu dětí a  mládeže Prušánky 

v nově zrekonstruovaném domečku na ulici Úzká? Myslím 
si, že velmi dobře. 

Společně jsme poznali spoustu nových kamarádů a ma-
minek, s  nimiž je radost se stýkat a  spolupracovat. Jakou 
máme náplň našeho setkávání? Klub dětí a mládeže funguje 
čtyřikrát týdně. Po příchodu se všichni společně přivítáme, 
seznámíme se s  den-
ním tvořeníčkem, pří 
kterém nám mamin-
ky ochotně pomáhají. 
Poté si spolu zazpívá-
me, našimi ručičkami 
se pěkně přidáváme 
do rytmu a  také si 
řekneme básničku či 
říkanku. Po ní se už 
těšíme na volnou zába-
vu formou hraní v naší 
herničce. Hraní si také 
zpříjemníme sladkým 
pamlskem nebo ovo-
cíčkem, které vždy 
přinese některá z  ma-
minek.

Podzim na-
stoupil v plné své 
kráse i k nám do „našeho klubíčku“. Počasí bylo příjemné, 
sluníčko hezky hřálo a  my si tak mohli zahradu v  areálu 
Klubu dětí a mládeže stále užívat. Na procházkách po na-
šich krásných Prušánkách sbírat a poté tvořit z plodů pod-
zimu různé výtvory. Podívejte se, jak jsme si to společně 
krásně užívali. Z  nasbíraných kaštánků jsme si vyrobili 
ježečky, z  krásně zbarvených lístečků podzimní stromy, 
strašáčky a lesní zvířátka. Pod ručičkama našich šikovných 
tvůrců také vznikla vzácná odrůda révy vinné, kterou jen 
tak někde neuvidíte! 
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Počasí se nám pomalu ale jistě začalo chladit, proto 
jsme v ,,našem klubíku” začali se zimní přípravou. Že nám 
šla práce od ruky nemusím ani psát.  Vyrobili jsme si 
nádherné deštníčky a krásně teploučké zimní čepičky.

Bohužel i nás se dotkla zpřísněná protiepidemiologic-
ká opatření a  ,,náš klubík“ najednou opustila dětská ra-
dost, smích, ale i  nespočet našich společných aktivit. My 
jsme ovšem nelenili… Za pomocí maminek jsme se spojili 
a ,,náš klubík“ mohl nadále fungovat on-line.  

Jelikož byla houbařská sezóna v  plném proudu, začali 
jsme s první tématickou ,,klubíčkovou houbařskou výzvu“. 

V Prušánkách máme opravdu ty nejšikovnější děti! Po-
dívejte se, kolik krásných  naši  „malí klubíčkáři“ vyrobili. 
Jako odměnu za jejich píli byly pro děti připraveny balíčky, 
ve kterých děti našly drobné cukrovinky a naše ,,pracovní 
klubíčkové listy“. S těmito pracovními listy si děti procvi-
čují nejenom jemnou motoriku, ale i své dovednosti v po-
znávání barev, prvního počítání a zrakového vnímání dětí. 
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,,Ryby, raci, štiky, kapři,
i ta malá žabička,
všichni spolu svorně žijem 
pod hladinou rybníčka.”
Nedalo mi, abych tuhle říkanku nepřidala k  dalším 

krásným výtvorům našich ,,malých klubíčkářů“. S  rybář-
skou tématikou jsme se seznámili s živými tvory v rybníce 
ale i kolem něj. Pro maminky jsem si připravila pár tipů, 
jak si za pomocí domácích pomůcek, předmětů, dětských 
kostek a barevných papíru mohly pro děti zhotovit ,,naučné 
domácí aktivity“. 

Podle tradice přichází se sv. Martinem zima a  sníh, 
proto jsme se i my věnovali povídání o sv. Martinu, aneb 
,, svatý Martin na zimu, veze bílou peřinu“. Seznámili jsme 
se nejenom s legendou o svatém Martinovi, jeho zpodob-
ňování, ale také s pranostikami. 

,,Na svatého Martinka, pláče husí rodinka.“ 
,,Na svatého Martina, kouřívá se z komína.“ 

I s touto týdenní ,,svatomartinskou výzvou“ si naše děti 
poradili víc než na výbornou. Dokonce se i peklo.  Ráda 
bych veřejně poděkovala paní učitelce Mgr. Luďce Trecho-
vé za konzultaci a odborné rady. Věřím, že jsme se společně 
všichni naladili na přicházejíci zimu a advent.
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,,Advent už tichounce přichází, každý v něm kouzlo na-
chází.”

Pomalu, ale jistě se nám blíží doba adventní, pro křesťa-
ny příprava na příchod Ježíše Krista. Doba adventní je také 
období klidu, rozjímání a trpělivého očekávání vánočních 
svátků. Pro nás ženy a  ma-
minky období plné úklidu 
a předvánočních příprav. 

I  my si s  pomocí ma-
minek vyrobíme adventní 
věnec, který je tradičním 
symbolem doby adventní. 
K  vyzvednutí potřebných 
věcí na věnec bylo pro ma-
minky s  dětmi připraveno 
,,klubíčkové výdejní okýn-
ko“.

Pokud chcete vyrobit dětem na poslední chvíli rychlý 
a jednoduchý adventní kalendář, přidávám jeden k inspiraci.

Určitě nesmíme zapomenout poděkovat našim sponzo-
rům, kterými jsou: MSO servis – Váš partner a dodavatel 
staveb, Swietelsky – stavební s.r.o., SPECIAL TURBO a.s., 
stavební fi rma Plus, kteří nám přispěli věcným i fi nančním 
darem na nákup motorických tabulí, magnetických tabulek 
a výtvarných potřeb. DĚKUJEME 

Více informací o klubíčku najdete na FB stránkách Klu-
bu dětí a mládeže.

Závěrem bych vám všem, milí čtenáři a obyvatelé naší 
obce Prušánky, ráda jménem celého Klubu dětí a mládeže 
Prušánky popřála šťastné, klidné a  požehnané svátky vá-
noční, do nového roku hlavně hodně zdraví a plno dobré 
nálady! 

L. Čulenová
foto archiv Klubu dětí a mládeže

A ještě malá ukázka toho, co u nás v klubu dělají děti 
v době předvánoční.
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Škola je úžasné místo, kde žádný den 
není úplně stejný jako ten předchozí, 
přestože do ní chodí pořád ti stejní lidé 
a  dějí se v  ní v  podstatě stále ty stejné 
věci. A v tom je její kouzlo. Kouzlo, které 
v tomto školním roce trvalo zhruba do 
poloviny října. Pak znovu přišlo to, čím 
jsme si všichni prošli na jaře a s čím asi 
většina z nás vnitřně počítala. 

Lokdaun (angl. lockdown), nové 
vyjmenované slovo po L, nevítaný aler-
gen a  synonymum  prokletí v podobě 
procházek v  přírodě... Tedy jak pro 
koho, samozřejmě:-) 

A  tak žhavíme notebooky, laptopy, 
tablety a další IT zbraně a vydáváme se 
do souboje s distanční výukou ve dru-
hém dějství. Je jasné, že tentokrát poteče 
krev. Ale my se nehodláme   vzdát jen 
tak. Ze zálohy nás jistí kámoš Google se 
svoji platformou G-Suite, která zasadila 
našemu protivníkovi tvrdou ranou do 
týla v podobě aplikací Google Classro-
om a Google Meet, které si kolem prstu 
omotaly děti z  druhého stupně. Super 
trefa!  Když je nejhůř, přispěchá na po-

moc i náš starý známý  Zoom, zkrocen 
již na jaře našimi nejmladšími žáky i ro-
diči - přímý zásah, skvělá práce! Zvláštní 
palec nahoru prvňáčkům, jejich paním 
učitelkám a rodičům, protože učit se číst 
a psát online fakt není prča.

Souboj s distanční výukou ale pře-
ce jen to jediné o co tu běží. Během něj 
vychází na světlo světa vyhlášení vý-
sledků výtvarné soutěže Čarovné barvy 
země, které potvrzuje to, co už dávno 
víme. Tedy, že prušánecká základka 
je líheň výtvarných (a  jiných) talentů. 
Všechny zúčastněné malířky ze 7. - 9. 
ročníku totiž skončily “na bedně”, tedy 
na všech třech prvních místech!  Obrá-
zek „Krása v  rukou Slovanů“ autorek 
Anežky Blechové, Dominiky Křivá-
ková,   Karolíny Salajkové a   Kateřiny 
Váňové obsadil 3. místo,   obraz „Po-
klad“ autorů Natálie Bílíkové,   Lei Sa-
dovské a  Samuela Tomana   se umístil 
na místě druhém a konečně práce „Lest 
na Živěnu a perly bohů“, který nama-
lovaly malířky   Tereza Bušková,   Jana 
Görlichová,  Anna Letochová a Nikola 

Mrlíková, skončil na báječném 1. místě. 
Gratulujeme a děkujeme! 

U  webových kamer jsme nezapo-
mněli ani na děti ze školní družiny, 
která fungovala i  v  online podobě, 
seznámili jsme se s  novým rodilým 
mluvčím z  USA Julianem, vyzkoušeli 
fyzikální pokusy v němčině, měli mož-
nost “šprechtit” online s rodilou mluvčí 
z Bavorska a vznikl nový školní časopis 
nazvaném Prušánecký plesk.

Ať si kdo chce co chce říká, tento 
způsob výuky je naprosto specifi cký 
a  velmi náročný pro všechny zúčast-
něné, pro učitele, děti i  rodiče a  bez 
vzájemné podpory by to nemohlo fun-
govat. A  ta je podle mě v Prušánkách 
taková, jaká by měla být. A já si jí jako 
ředitel školy velmi vážím.

A tak dál bojujeme a dál vyhlížíme 
světlo na konci tunelu...

Přeji všem psychickou výdrž a  ve 
zdraví prožitý nadcházející adventní 
čas v kruhu nejbližších s vírou, že bude 
brzy zase líp…

Jakub Horňák

Z činnosti ZŠ a MŠ

Že je svět trošku naruby? 
Ve školce je svět ještě v pořádku a děti nás o tom přesvěd-

čují každým dnem. Snažíme se u dětí probudit aktivní zájem 
objevovat okolní svět, učit se a ukázat všechno, co umí. Děti 
pracují v centrech aktivit, individuálně i skupinově. Učily se 
poznávat podzim ve všech jeho podobách formou didaktic-
kých a námětových her, hraní rolí a dramatiky. Nezapomněli 
jsme ani na hudbu a pohyb. Ten jsme rozvíjeli i v tělocvičně 
formou her a překážek. Poprvé se ve školce v době Dušiček 
sešly všechny strašidelné bytosti a školka se stala s nadsáz-

Z naší školičky

kou strašidelným hradem. Potkat jste tam mohli upíry, ča-
roděje, kostlivce, netopýry, duchy a jiné bytosti. A jestli jsme 
se báli? Trošku. Děkujeme rodičům za spolupráci při výro-
bě masek. A protože Vánoce bez Mikuláše nemohou začít, 
děti potěšil svou návštěvou sv. Mikuláš, anděl i čertík Bertík. 
A jestli přinese Ježíšek dárečky i do školky? Na to se těšíme 
ze všeho nejvíc… Přejeme vám za kolektiv MŠ ten největší 
dar – zdraví a radostné prožití Vánoc. 

Lucie Drejčková, 
zástupce ředitele pro předškolní vzdělávání

Lidské tělo Lidské tělo Strašidelný rejStrašidelný rej
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v tom vánočním shonu a zlepšete si náladu výroky našich 
nejmenších. 

*Dominiček M.: „Paní učitelko, já sa nemožu oblékat sám, 
já su starý a malý.“

*Valinka M.: „Paní učitelko, já strašně miluju Aleška.“ Uč.: 
„Jó a on tebe taky?“ Vali: „Né, ale jemu to nevadí.“ 

*Dominiček M.: „Tá naša mamka je úplně bláznivá. Ví, že su ve 
školce a nejde si pro mňa.“ *Učitelka: „Miry, proč nejíš to maso?“ 
Mireček M. „Já mám rád jiné maso, třeba koblihy a donuty.“ 

*Dominiček M.: „Paní učitelko, já když si dám triko naopak, 
tak je máma trochu agresivní.“ Uč.: „A co, dostaneš na zadek?“ 
Dom.: „Né, moja máma je hodná.“ 

Zastavte se na chvíli

*Jeníček V. při strašidelném karnevalu převlečený 
za netopýra: „Paní učitelko, netopýr když je zpocený 
z tance, tak omdlívá.“ 

*Učitelka se ptá: „Děti co jedí netopýři?“ Dominiček 
M.: „My jich máme na houře a pijů moju vodu z bazé-
nu.“ 

*Mireček M. při vyprávění pohádky O budce: „Když 
naserete teho medvěda, tak vás može klidně aj zežrat.“ 

Tak si prosím dávejte na toho medvěda pozor, pro-
tože jsou tu vánoční svátky, tak ať nejste sežraní. Všem 
do nového roku přeju moc a moc zdraví.

Radka Šůrková

Lidské tělo Lidské tělo Pohádka O veliké řepěPohádka O veliké řepěBoudo, budko, kdo v tobě bydlí?Boudo, budko, kdo v tobě bydlí?

Klub maminek
Jako asi každého i  Klubu 

maminek se letos na podzim 
dotkla hygienická opatření 
vyhlášená v souvislosti s epi-
demiologickou situací. Mu-
sely jsme zrušit jak říjnovou 
Drakiádu, tak listopadový 
lampionový průvod, a  také 
jsme nemohly s  dětmi vyra-
zit na žádný výlet. Moc nás to 
mrzí a tak vám tyto akce a vý-
lety připomínáme alespoň 
fotkami z let minulých a pev-
ně věříme, že v  příštím roce 
zase nějakou tu akci nebo vý-
let budeme moci zrealizovat.

Za Klub maminek 
Martina Vašíčková

foto archiv 
Klubu maminek
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Naši senioři
Co všechno nám pandemie koro-

naviru způsobila? Jsme riziková sku-
pina. Máme od našich rodin zákaz vy-
cházení. Jistěže to všechny chápeme, 
ale je nám smutno. Chybí nám společ-
ná setkání, povídání, společné výlety, 
koupání a podobně. Musíme být opti-
misty, nic netrvá věčně a ta pandemie 
musí jednou skončit.

Protože se poslední tři čtyři měsíce 
nic neděje, tak si aspoň zavzpomíná-
me. Paní Věra Dřevěná poctivě vede 
naši kroniku, tak si ji prolistujeme. 
Když jsme náš Klub seniorů obnovo-
vali, bylo naším cílem: v důchodu žít 
aktivně a aby nikdo nebyl sám.

Na naše společné schůze jednou za 

měsíc se vždy těšíme. Tam plánujeme 
další akce, slavíme jubilea, povídáme 
si a někdy i zazpíváme. 

Nemůžu zapomenout na náš prv-
ní společný výlet v roce 2007. Byla to 
Kroměříž. Prohlédli jsme si arcibis-
kupský zámek, obrazárnu, knihovnu, 
prošli jsme si město. Odpoledne to 
byl zámek ve Slavkově a Mohyla míru. 
Akce to byla velká, všichni jsme byli 
spokojeni. Na jednodenní výlety od té 
doby jezdíme už každý rok k všeobec-
nému nadšení nás všech.

V  kronice nalistujeme naši první 
společnou dovolenou. V  roce 2010 
jsme jeli do Mariánských lázní. Bylo 
to v květnu a začínala lázeňská sezóna. 

Všechno bylo rozkvetené, no krása. 
Prošli jsme si město, navštívili okol-
ní lázeňská města, jako jsou Karlovy 
Vary, Františkovy lázně. Moc pěkná 
dovolená.

Nemůžu opomenout naše koupá-
ní v  termálních lázních na Slovensku 
a v Maďarsku, návštěvu divadel v Brně 
nebo Zlíně.

Naše spolupráce s  obecním úřa-
dem je rovněž na dobré úrovni. Sna-
žíme se pomáhat při různých akcích. 
Pečeme koláčky, obsluhujeme, sadíme 
stromky. Jednou za dva roky pořádá-
me předvánoční výstavu s různou té-
matikou.

Další z  našich aktivit byla vzpo-
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mínka na obnovení martinských 
hodů. V roce 2016 jsme pozvali hosty, 
žáky z naší školy s kulturním vystou-
pením. Nechorští vinaři připravili košt 
mladých vín. Mužáci zazpívali a  sa-
mozřejmě výborná „Kapela starých 
časů“ krásně zahrála. Akce se nám 
moc podařila. Hosté i  domácí děko-
vali za krásné odpoledne. Jenom nás 

mrzelo, že se zúčastnilo málo mladých 
lidí. Martinské posezení jsme pořádali 
až do loňského roku. 

Tolik naše vzpomínání, bylo toho 
všeho samozřejmě mnohem víc. Teď 
je vše jinak. Věřme, že se současná si-
tuace zlepší a my se budeme moci opět 
setkávat.

Ještě bych chtěla vzpomenout, že 

nás letos bohužel opustily tři naše 
členky – Marie Hromková, Marie Ja-
nečková a  Vlasta Trechová. Budeme 
na ně vzpomínat.

Přeji všem našim občanům neje-
nom na Vánoce, ale po celý příští rok 
hlavně zdraví, spokojenost a pohodu.

za seniory Květoslava Kopečková
foto archiv Klubu seniorů

Naše první dovolená 2010 Naše první dovolená 2010 
Karlovy Vary a Mariánské LázněKarlovy Vary a Mariánské Lázně

Dovolená 2014 - Sv. Hora u PříbramiDovolená 2014 - Sv. Hora u Příbrami

Výlet do Vídně 2009Výlet do Vídně 2009

Naše první dovolená 2010 Naše první dovolená 2010 
Karlovy Vary a Mariánské LázněKarlovy Vary a Mariánské Lázně

Výlet do Valtic 2012Výlet do Valtic 2012

Gulášfest 2014Gulášfest 2014
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Skauti Cor Dare

Jak rychle jsme v  říjnu oddílovou 
činnost opět rozjeli, tak jsme ji v  říjnu 
zase rychle zastavili. Při rostoucích čís-
lech nakažených bylo zřejmé, že dřív 
nebo později bude muset organizace Ju-
nák svou činnost pozastavit. Měli jsme 
však na paměti situaci z  letošního jara 
a skautské heslo „Buď připraven“, takže 
jsme nezaháleli a  ještě při běžném od-
dílovém provozu jsme začali vymýšlet 
náhradní skautský program pro případ, 
že budou klasické družinovky zakázány.

Světlo světa tak spatřily Skautské ko-
ronavirové novin(k)y – název našeho 
distančního skautského programu, ve 
kterém děti pravidelně obdrží „pracovní 
listy“ s úkoly na celý týden. Jedno vydání 
Skautských koronavirových novin(ek) je 
tvořeno několika pracovními listy s růz-
nými obsahy: vzdělávací a tvořivé úkoly, 
zajímavosti ze skautingu, ale také třeba 
z přírody, hádanky a různé inspirace. To 
vše mohou děti využívat a plnit během 
celého týdne doma, na zahradě nebo 
venku v přírodě.

Za vedoucí, kteří se na přípravě sou-
časného programu podílejí, si dovolím 
říct, že Skautské koronavirové novin(k)
y se setkaly s  velkým úspěchem u  dětí 
i rodičů. Podle rodičů děti tyto listy plní 
a baví je to. Aktuálně jsou již venku čtyři 
vydání Skautských koronavirových no-
vin(ek) a na cestě je další. I tak ale věří-
me a doufáme v brzké uklidnění situace, 
protože osobní kontakt dětí nic nahradit 
nemůže.

Martin Hlaváček

„Buď připraven“ v době koronavirové

Jako obsluha na Setkání seniorů 2016Jako obsluha na Setkání seniorů 2016 Setkání seniorů 2019Setkání seniorů 2019
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Slovácký krúžek

Na úvod se musím přiznat, že by 
mě nikdy ani ve snu nenapadlo, při jaké 
souvislosti budou tyto řádky vznikat. 
Je podvečer neděle 22. listopadu, když 
v tom zazvoní telefon a v něm mi smut-
ný hlas oznamuje tu zdrcující zprávu. To 
přece nemůže být pravda! Přichází však 
hovor druhý, třetí… Vlasta Trechová ze-
mřela. Je to pravda. V tu chvíli se mi nad 
tou bolestnou zprávou oči zalijí slzami 
a hlavou mi probleskují všechny ty akce, 
které jsem měl možnost s ní prožít, a co 
všechno jsme ještě spolu plánovali. Uvě-
domil jsem si, že byť odchod každého 
člověka je zarmucující, tak v tomto pří-
padě je o to bolestnější, že do „kulturní-
ho nebe“ odešla naprosto vzácná osoba. 
Vlasta totiž byla ztělesněním obětavosti, 
člověk s velkým srdcem, který by se pro 
druhé rozdal… 

Naše spolupráce začala už v  roce 
2005. Já jsem začal vést Slovácký krúžek 
Prušánky a Vlasta, jako členka správní 
rady tohoto spolku, se de facto stala mojí 
pravou rukou, parťákem, na kterého se 
dalo ve všem a  vždy spolehnout. V  tu 
dobu už měla za sebou poměrně dlou-
hé období, kdy měla na starost kulturní 
dění  v  celé obci, zkušeností s pořádá-

Poděkování Vlastě Trechové

ním kulturních akcí tedy měla nepře-
berně a ráda se vždy o ně podělila. Vedle 
knihovny Vlasta doslova žila kulturou, 
nechávala v ní svou duši a vždy se snaži-
la o to, aby všechny akce byly perfektně 
připravené. Ale rovněž ji vždy zajímalo, 
s jakou odezvou jsou tyto akce přijímá-
ny občany naší obce a co by se dalo příš-
tě zlepšit. Při jejich přípravě nedbala na 
svůj volný čas právě proto, aby 
všechno klaplo tak, jak má být, 
a aby po skončení akce odchá-
zeli spokojeni jak diváci, tak 
účinkující.

Říká se, že všichni jsme 
nahraditelní. Asi je to pravda. 
Nicméně za tuto výjimečnou 
osobu, jakou Vlasta byla, najít 
náhradu bude velmi těžké. 

Vlasta však byla také zná-
má jako vynikající cukrářka, 
jejíž nadýchané koláčky nemě-
ly konkurenci. A taky byla za-
pálená kuželkářka. Ale přede-
vším to byla obětavá a laskavá 
kamarádka. 

Vlasti, protože jsi odešla 
tak náhle, chtěl bych ti za nás 
za všechny alespoň touto ces-

tou poslat VELKÉ PODĚKOVÁNÍ za 
to, jaká jsi byla a co jsi pro nás všechno 
udělala. Bohužel, tvoje „Děcka, no to 
bylo úžasné,“ už od tebe po žádném vy-
stoupení nikdy neuslyšíme…

Milá Vlasto, navždy zůstaneš v  na-
šich srdcích.

Josef Hromek 
foto archív rodiny Trechové

Z činnosti SDH 
Její manžel Tomáš, výjezdový hasič JSDH Prušánky, mu-

sel opustit zaměstnání kuchaře a nastoupit na mateřskou za 
Dášu. Nebude to mít lehké. 

Vždycky pomáhal, když mohl, teď potřebuje pomoc sám. 
Z tohoto důvodu SDH Prušánky spolu s obcí Prušánky zří-
dilo veřejnou sbírku a založilo transparentní účet u Komerč-
ní banky pod názvem: 

VÝPOMOC RODINĚ KŘIVÁKOVÝCH Z  PRUŠÁ-
NEK.

Číslo účtu: 1647550227/0100
Kdo chce pomoci, může sem přispět dle svých možností.

Všem dárcům děkujeme. SDH Prušánky

DH Prušánky, muJe tady konec roku 2020, který byl hodně zvláštní. Kvůli 
pandemii coronaviru byla soutěžní sezona sotva poloviční, vý-
jezdová jednotka se školila přes internetový portál e-learning 
a  na podzim se v  naší hasičské rodině stala smutná událost. 
Opustila nás manželka jednoho z našich členů Dáša Křiváková. 

Seznámili se na hasičské soutěži, Dáša běhala béčka za 
SDH Lanžhot, Tomáš za SDH Prušánky běhal taky béčka.

Byla z toho hasičská láska, svatba, postavili dům a přived-
li na svět dvě nádherné děti Lucinku (7) a Sofi nku (1).

Dáša vážně onemocněla, bojovala statečně, ale 10. 10. 
2020 svůj boj prohrává v nedožitých třiceti pěti letech. Na 
její poslední cestě jsme ji doprovodili se všemi hasičskými 
poctami na hřbitov v rodném Lanžhotě.
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Spolek Nechorští vinaři 

v době podzimní
Měsíce září a  říjen byly ve zname-

ní sběru hroznů. Letošní podzim se 
s  vinaři příliš nemazlil a  pršelo více, 
než jsme si v  minulých letech zvykli. 
Pěkných dní, kdy je vinobraní radost, 
bylo jen velmi málo. Přesto se podařilo 
z vinic sklidit pěkné hrozny, ze kterých 
uzrají jistě i pěkná vína. Všichni vinaři 
jim věnovali potřebnou péči.

Na sv. Václava, patrona vinařů, jsme 
zahájili předprodej vstupenek na 6. roč-
ník podzimního putování  K  Necho-
rám do sklepa za mladým vínem. Věřili 
jsme, že se v průběhu podzimu situace 
uklidní a  my nebudeme nuceni ote-
vřené sklepy, podobně jako v  červnu, 
zrušit. Opak se ukázal pravdou, kvůli 
trvajícímu nouzovému stavu jsme akci 
museli opět odvolat. Úhrady za vstu-
penky zakoupené v průběhu předpro-

deje jsme všechny odeslali zpět na účty 
objednatelů. Volné vstupenky z našich 
soutěží mohou výherci uplatnit v roce 
2021.

Přestože akce na rok 2021 máme již 
naplánovány, nebudeme letos realizo-
vat vánoční předprodej zvýhodněných 
vstupenek. Nebudeme riskovat vratky 
peněz a zklamání těch, kteří by dostali 
vstupenku jako vánoční dárek.  

Přesto všechny příznivce vína sr-
dečně zveme do našich sklepů v  roce 
2021. Otevřené sklepy budou 26. červ-
na a 27. listopadu. O prázdninách opět 
všechny zveme po dobu deseti týdnů 
na setkání S vinařem u Nechor. O pří-
padných dalších akcích budeme infor-
movat průběžně.  

Snad bude rok 2021 pro vinaře 
a hlavně přátele vína příznivější a v Ne-

chorách se budeme moci ve zdraví se-
tkat. 

Pozvedáme sklenku pěkného vína 
a  všem našim přátelům a  příznivcům 
přejeme klidné prožití svátků vánoč-
ních v  kruhu rodiny, štěstí a  pevné 
zdraví v novém roce. 

Michaela Hradilová
foto archiv Nechorských vinařů
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…a trochu poezie
Zarážání Horyy

Ze sportu
SK Podlužan Prušánky

Nezadržitelně jdeme do fi nále le-
tošního roku, který nám všem zůstane 
určitě dlouho uložen v paměti.

Naše každodenní  běžná činnost je 
poznamenána aktuálním omezením 
a nařízením vlády, museli jsme si najít 
způsob jak nepodlehnout skepsi, ne-
přestat žít, snažit se být optimističtí, 
radovat se z maličkostí a těšit se na ná-
vrat do normálního života. Snad jsme 

již blízko.
Nicméně život jde dál, i když se naše 

sportovní aktivity zastavily v  různých 
částech rozehraných nebo ukončených 
soutěží. 

V současné době dokončujeme náš 
největší projekt, kterým je výstavba  
nové čtyřdráhové kuželny pro členy od-
dílu, amatérské sportovce a veřejnost.

V lednu budou nainstalovány tech-

nologie, které splňují všechny požadav-
ky pro pořádání nejvyšších kuželkář-
ských soutěží.  

Velmi se těším, až budou na našich 
sportovištích opět probíhat tréninky 
a soutěžní zápasy všech oddílů.

Přeji vám všem hodně zdraví a štěs-
tí v novém roce.

Jan Váňa
předseda VV SK

za čekající dívčí klín,
za temný buket rudých vín

a také za to zůstat svým,
a koštovat vína s tajemstvím,

za ty, co opustili tento sad,
za zralý hrozen, co k zemi spad,

za rozhled mezi horami,
za Toho, co je nad námi.

Tak za to všecko spolu,
zarazili jsme tú Horu. 

z Nechorských bylin 
Pigi

Komu, chlapci, komu
zarazili jste dnes Horu?

Za všecky ptáky zloděje,
za nesplněné naděje,

za mlhy mezi poli,
za duši, co trochu bolí,

za radost ze zaražené Hory,
za ohníčky, co v srdcích hoří,

 
za závist, zášť a tichý hněv,

za dvojhlasný podlužácký zpěv,
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SK Podlužan Prušánky oddíl kuželek

Tentokrát něco málo z  historie kuželek v  Prušánkách od 
roku 1984 do roku 2014. 

Oddíl kuželek byl založen 25. května 1984. Jsme nejmladším 
oddílem na okrese Hodonín a Břeclav. Oddíl vznikl z kuželká-
řů okolo třebíčského Jendy Zalaby, kteří hrávali amatérskou 
soutěž v Hodoníně za JZD ČSP Prušánky. Prvním předsedou 
byl zvolen Zálešák Stanislav st. a zakládající členové byli: Še-
rák Jaroslav, Zalaba Jan, Janeček Stanislav, Štrokay Josef, Šiller 
Vlastimil, Pšovský Pavel, Zámečník Bohumil, Morávek Miro-
slav, Janů Miroslav, Esterka Stanislav st. a Žemlička Jaroslav. Své 
první mistrovské utkání a tréninky hrávali na kuželně „Kazeto“ 
v Hodoníně do doby, než byla v roce 1986 postavena kuželna 
v Prušánkách. Oddíl měl v té době dvě družstva dospělých a ku-
želky se hrály na okresní, s menšími přestávkami i na krajské 
úrovni.  V roce 1987 je založeno poprvé dorostenecké družstvo, 
kde hrají hlavně děvčata. V těchto letech pořádá oddíl společné 
akce všech kuželkářů s rodinnými příslušníky např. výlety do 
Práčí na novou čtyřdráhovou kuželnu a různé turnaje v okolí. 

Na začátku 90. let má oddíl už dvě družstva dospělých a jed-
no dorostenecké.   Áčko hraje krajský přebor a  jezdí např. do 
Prostějova, Přemyslovic, Kroměříže a Machové. I když se jezdi-
lo tak daleko, pořád to byl jen kraj. Za A družstvo tehdy hráli: 
Zálešák Stanislav st., Zalaba Jan, Macháček Metoděj z Hodo-
nína, Zálešák Zdeněk, Zálešák Stanislav ml., Zalaba Martin 
a Šiller Vlastimil. V roce 1991/92 dochází na popud některých 
členů k nešťastnému odvolání předsedy Stanislava Zálešáka st. 
a oddíl začíná upadat. Ti, kteří si mysleli, že to bez něj půjde 
lépe, zjišťují po několika letech, že tomu tak není. Oddíl nefun-
guje, k tomu končí dorostenecké družstvo, protože není zájem 
a čas, aby se o ně někdo staral. Oddíl má tedy aspoň dvě druž-
stva dospělých.  V roce 1996 se Stanislav Zálešák st. stává před-
sedou okresního kuželkářského svazu v Hodoníně. Začíná ale 
pomalu fungovat amatérská liga.      

Na začátku roku 2000 dostává naše kuželna nové automaty 
od německé fi rmy PRO-TEC. Staré už byli hodně poruchové 
a nestačili náporu jak mistrovských zápasů, tak i amatérské lize, 
kde hrávalo v té době asi dvanáct družstev v počtu 70 - 90 ku-
želkářů. Obrovský dík za investici do automatů patří obci, která 
zachránila oddíl před ukončením své činnosti. V těchto letech 
mají kuželkáři jen jedno družstvo dospělých, které hraje oblast-
ní přebor kraje skupiny 2. V této době oddíl spíš přežívá s jed-
ním družstvem dospělých a k tomu chybí mládež, která by je 
posunula dál k lepšímu. Za Áčko hrávali: Hosaja Zdeněk, Buček 
Franta, Esterka Stanislav st., Esterka Stanislav ml., Pihár Tonda, 
Vališ Ladislav, Komárek Josef, Tetůr Jan a Vymyslický Petr.

V roce 2002 se bývalý předseda vrací do oddílu, ale už jen 
jako řadový člen a hráč. V tuto dobu se zakládá znovu družstvo 
B, které hraje okresní soutěž. A mužstvo hraje krajský přebor 
skupiny 2, za který nastupují Esterka Stanislav st., Esterka Sta-
nislav ml., Vališ Ladislav, Pihár Tonda, Buček Franta, Hosaja 
Zdeněk a Tetůr Jan. Za Béčko tehdy hráli: Morávek Miroslav, 
Šimek Milan, Zalaba Martin, Hamr Richard, Stanec Pavel, 
Zálešák Stanislav st. a Bílský Tomáš. V sezóně 2002/2003 má 
A mužstvo menší herní výpadek a sestupuje z krajského přebo-

ru do nejnižší soutěže, kde hrává své zápasy B družstvo. V dal-
ší sezóně 2003/2004 se první mužstvo vrací zpět do krajského 
přeboru, kam patří. 

V  roce 2005 se ke kuželkám vrací Zálešák Stanislav 
ml.  a  fungování oddílu se začíná zlepšovat. Stále hrávají dvě 
družstva, jedno v kraji a druhé v krajské soutěži. V amatérské 
lize už hraje osmnáct družstev. Za A mužstvo hrají: Zálešák Sta-
nislav ml., Šimek Milan, Hosaja Zdeněk, Buček Franta, Esterka 
Stanislav st., Esterka Stanislav ml. a Sedláček Jaromír. Za Béč-
ko hrávají: Cabal Jiří, Kaňa Valdimír, Komárek Josef, Morávek 
Miroslav, Šimek Vlastimil, Vymyslický Petr, Zalaba Martin, Zá-
lešák Stanislav st. a Zámečník Bohumil. V této době má oddíl 
okolo osmnácti členů, ale stále bez mládeže. 

V  roce 2007 dochází v  oddílu ke zvolení nového vede-
ní. Předsedou se stává Zálešák Zdeněk a o fi nance se stará Ši-
mek Milan. Od tohoto roku dochází k lepší práci všech členů 
oddílu, ale hlavně se zlepšuje práce s mládeží. A a B družstvo 
hraje krajský přebor skupiny1 a Céčko krajský přebor skupiny 
2. Je založeno znovu dorostenecké družstvo. V sezóně 2010/11 
a 2011/12 získávají dorostenci dvakrát za sebou titul přebor-
níka Jihomoravského kraje a v roce 2012/13 končí třetí. Jsou 
také pravidelně zváni na vánoční turnaje dorostu, kde úspěšně 
reprezentují výběr Jihomoravského kraje. Za dorost nastupu-
je Jitka Šimková, Sára Zálešáková, Honza Zálešák a  Petr Šo-
pík. A družstvo v sestavě Hosaja Zdeněk, Pihár Tonda, Horák 
Radek, Zálešák Zdeněk, Klečka Zdeněk, Zálešák Stanislav ml. 
a Esterka Stanislav ml. v sezóně 2010/11 postupují poprvé v his-
torii oddílu do Jihomoravské divize. Céčko, které je v roce 2010 
nově založeno a hraje prvním rokem krajský přebor skupiny 
2, postupuje hned za B družstvem do krajského přeboru sku-
piny 1. Sestava B - Kristová Alena, Flamík Pavel, Pálka Michal, 
Zvědělík Libor, Esterka Martin, Polách Jaroslav.  Sestava C: Ši-
mek Michal, Novotný Jiří, Šimek Milan, Koliba Petr, Tesařík 
Martin, Lauko Jiří, Esterka Stanislav st., Maděřič Petr, Tesařík 
Martin, Kaňa Vladimír. Oddíl se začíná rozrůstat o nové kužel-
káře a má už 26 členů. 

V sezóně 2012/13 se podařil A mužstvu neskutečný úspěch. 
Po dvou letech strávených v  Jihomoravské divizi postupuje 
do 3. kuželkářské ligy. Na naše poměry a zázemí je to obrov-
ský úspěch pro oddíl. To, co jsme si nastavili v roce 2007, za-
číná nést ovoce jak u dospělých, tak i u mládeže. V těchto le-
tech se kuželky stávají v obci „sportem číslo jedna“ a začínají 
u lidí budit velký zájem. Amatérskou ligu už hraje pravidelně 
dvacet čtyři družstev, což je okolo 190 až 200 kuželkářů. Oddíl 
ale musí hlavně rychle vyřešit, kde bude hrávat A mužstvo své 
ligové zápasy, protože domácí kuželna nesplňuje požadované 
kritérium, což jsou čtyři dráhy. Volba nakonec padá na 25 km 
vzdálené Valtice.

V  prvním ligovém ročníku 2013/14 končí A  mužstvo na 
pěkném 6. místě. Hráči Áčka byli Hosaja Zdeněk, Pihár Tonda, 
Horák Radek, Klečka Zdeněk, Zálešák Zdeněk, Esterka Stani-
slav ml., Zálešák Stanislav ml. a i nově zařazení mladí hráči To-
máš Šerák a Honza Zálešák.  Za B družstvo hrávají Lauko Jiří, 
Flamík Pavel, Vališ Ladislav, Zálešáková Sára, Kristová Alena, 
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Pálka Michal, Zvědělíková Alena a Polách Jaroslav. Za Céčko 
nastupovali Šimek Michal, Koliba Petr, Tesařík Martin, Šimek 
Milan, Šerák Tomáš, Novotný Jiří, Šimková Jitka a Polách Vác-
lav. Obě družstva hrají krajský přebor skupiny 1.  A k tomu se 
začínají přidávat i  skvělé úspěchy našich kuželkářů v  jednot-
livcích. Jak na krajských mistrovstvích, tak i  na mistrovství 
ČR, kde se už pravidelně účastní naši zástupci: Alena Kristová-

-seniorky, Zdeněk Hosaja-senioři. Jitka Šimková se za doros-
tenky dokonce stává vicemistryní České republiky. Oddíl má 
v této době třicet dva členů. V roce 2014 k nám s KK Vyškov 
přestupuje jeden z nejlepších hráčů na jižní Moravě David Ma-
chala. Pro nás opět další velká reklama. 

Zdeněk Zálešák
Zdroj: www.www.kuzelkyprusanky.cz   Podlužan - historie

Zprávičky z farnosti
Žijeme ve zvláštní době – korona-

virové. Všude o tom slyšíme. U mnoha 
lidí to vyvolává strach a obavy. Kde najít 
pevný bod? Čeho se chytit? Kde najít jis-
totu? Jediná jistota, jediný pevný bod ve 
vesmíru je Bůh, který vše stvořil. A celý 
náš letopočet se počítá od té největší 
události v dějinách lidstva, kdy se Bůh 
stal člověkem, aby nás zachránil.

Mnozí lidé chápou událost Vánoc 
jen jako nějakou pohádku a  to je ško-
da. Lidem se v závratném tempu života 
a  stálých stresů nedostává prostor k  ti-
chému uvažování a naslouchání. Mno-
zí jsou unavení a vyčerpaní. Žijí jen ze 
dne na den. Zkusme se vzepřít tlaku naší 
přetechnizované společnosti. Dopřejme 
svému srdci chvíle ztišení – bez televize, 
počítače, mobilu… V tomto vánočním 
čase zkusme pochopit více z této – pro 
lidstvo tak mimořádně důležité události. 
Prožijeme zcela nově, že nám staré bib-
lické příběhy předávají mnohé závažné 
a aktuální skutečnosti i do našeho živo-

ta. Poznáme, že by se mohlo také u nás 
něco zásadního změnit a ozdravit.

Zastav se na chvíli a přijmi také pro 
sebe radostné vánoční poselství, které 
pastýřům na betlémských pláních zvěs-
tovali andělé: „Narodil se vám dnes Spa-
sitel!“ Raduj se! Pán Bůh tě miluje a ve 
své lásce poslal na svět Ježíše Krista, aby 
se stal také tvým Spasitelem. Na této 
zemi nežije ani jediný člověk, kterého by 
Bůh nemiloval. Událost v Betlémě všem 
říká: Ježíš přišel právě pro tebe. Nabízí ti 
věčný pokoj a radost. Rozumí ti lépe než 
kdokoli jiný. Obrať se na něho.

O  Vánocích přišlo na svět „Světlo 
světa“ – Ježíš Kristus. Řekl o  sobě: „Já 
jsem světlo světa, kdo mě následuje, ne-
bude chodit ve tmě, ale bude mít světlo 
života.“ Ježíš volá i  nás, abychom byli 
nositeli světla ve světě. Vánoční posel-
ství je výzvou k obdarování. Někdy stačí 
upřímné vánoční přání, telefonát nebo 
malý dárek. Ale také návštěva toho, kdo 
je sám. Přemýšlejme, koho můžeme po-

těšit a povzbudit. Vždyť největší radost 
prožijeme sami tehdy, když ji uděláme 
těm druhým.

Pravou vánoční radost a pokoj přeje 
všem

Vít Hába, farář
foto Petr Omelka

Naši rodáci ve Svaté zemi v roce 1910
V úvodu tohoto příspěvku mně dovolte nahlédnout do 

téměř detektivního odhalování dávného příběhu našich čej-
kovických, vrbeckých, bílovických a prušáneckých rodáků, 
jenž se odehrál už před 110 lety. Odhalení tohoto příběhu 
začalo poskytnutím knihy „Čejkovice 1248 - 1998“ a to již 
v  roce 2018 čejkovickou místostarostkou Anežkou Hřibo-
vou. Při jejím podrobném prostudování jsem nebyl spo-
kojen s několika ne zcela jasnými výklady zde uvedenými. 
Samozřejmě každého rodáka zajímá, co je v tak významné 
knize napsáno o našich rodinných předcích, a tak tomu bylo 
i v mém případě, když jsem si tyto záznamy konfrontoval se 
vzpomínkami svých prarodičů. Nejranější vzpomínku jsem 
si zapamatoval z vyprávění své babičky Františky Michno-
vé, čejkovické rodačky rozené Stávková, která se provdala za 
Františka Michnu, rodáka z Vrbice z domu č. 94. Musím se 
však doznat, že jsem z jejího vyprávění o přehledu poutních 
cest své prababičky Kateřiny Michnové, rozená Jakub Bíza, 

jak a kam cestovala po Evropě na římsko-katolické poutě, 
měl trochu zmatek. Nutno podotknout, že na tehdejší ves-
nické poměry to bylo pro místní ženu až nepředstavitelné – 
Vatikán, Lurdy a někde, kde se plavila na „šífu“ (parník), kdy 
tehdejší ženy se většinou maximálně podívaly do Brna, a to 
už byla pro ně veliká událost.

Později ve vzpomínkách na prarodiče jsem na zá-
kladě lepší znalosti geografi e usoudil, že když se praba-
bička Kateřina plavila na „šífu“, tak to nemohlo být na 
francouzsko- španělských hranicích do Lurd ani do Va-
tikánu (Řím), kde se již od začátkem minulého století  
jezdilo po železnici vlakem, a  usoudil jsem, že to moh-
la být jedině tehdejší Palestina, jenž byla v  té době ještě 
pod správou Osmanské říše (Turecka), tedy Svatá země. 
Podíváme-li se v knize „Čejkovice 1248 - 1998“ na stranu 
198, odst. 3 , tak zde v odstavci pro rok 1910 lakonicky stojí: 
„V srpnu byla z Brna vypravena pouť do Svaté země, kterou 
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vedl prelát Jakub Hodr. Z Čejkovic se jí zúčastnily 2 ženy, sou-
sedky Michnová a Grégrová, rozená Hodrová, sestra prelá-
tova.“ Tento velice stručný údaj byl převzat autory té knihy 
z I. farní kroniky ze strany 37, která je dnes bohužel ztracena.
V  tomto stručném údaji o  rodácích z  Čejkovic na pouti 
v  roce 1910 do Svaté země není uvedeno žádné křestní 
jméno poutnic a ani jejich číslo domu. Přesto z vyprávě-
ní své babičky Františky Michnové o  rodinných cestova-
telských poutních aktivitách jsem si dal vše do souvislostí 
s  mou prababičkou Kateřinou Michnovou. Narazil jsem 
však na místního oponenta, který si dal do souvislosti 
oslovení „sousedky“ Michnová a Grégrová a hledal v Čej-
kovicích nejbližší sousedky sestry preláta J. Hodra Anežky 
Grégrové a „našel si je“. Ze sčítacího operátu našel Kate-
řinu Michnovou, jednašedesátiletou vdovu a  její snachu 
Kateřinu Michnovou, jednatřicetiletou maminku třinácti-
leté a čtyřleté holčičky včetně dvanáctileté neteře Anežky 
Osičkové, která s nimi v domě společně přebývala. Na této 
„své pravdě“ ortodoxně trval, tak jsem se rozhodl, že další 
pátrání tzv. „zabalím“ a taky jsem asi na tři měsíce tuto ak-
tivitu utlumil.

Z tohoto pátracího rozpoložení mě opět vyvedli do prá-
ce dva spolupracovníci, jednak profesor Augustin Svoboda 
a  paní místostarostka Anežka Hřibová, za což jim tímto 
oběma děkuji. Profesor Svoboda mně „k sousedkám“ řekl.: 
„Tehdy na začátku minulého století se ve vesnicích na již-
ní Moravě ženy neoslovovaly madam, paní nebo teta, ale 
sousedky. Paní Anežka Hřibová při diskuzi o  možných 
účastnicích poutě z  Čejkovic se vyjádřila k  jednašedesá-
tileté vdově s  velikou pokorou, že to byly tehdy většinou 
v  tom věku ženy velice upracované a na takovou cestu by 
se určitě nevydaly. A  k  jednatřicetileté matce řekl, cituji: 
„ Na tehdejší dobu se nedá předpokládat, že by maminka 
tří nezletilých dívek tyto téměř na jeden měsíc opustila“.
A byl to zase prof. Svoboda, který mně tehdy sdělil, že je v něja-
kém antikvariátě na prodej sice ve velice špatném stavu kniha 
„Do Svaté země“ z roku 1911, která určitě pojednává o pouti 
z  roku 1910, ale že jede následujícího dne do Diecézní-
ho archivu, a že se mě tam podívá, zda tam není tato kni-
ha k  internímu studiu v  lepším technickém stavu. Ne-
jenže tuto knihu tam nalezl, ale zároveň z  ní hned udělal 
i  několik fotografi í, kde na první skupinové asi stočlen-
né poutnické fotce jsem poznal svou prababičku Kateři-
nu Michnovou ve třetí řadě v bílém šátku po „čejkovsku“.
Vzhledem k tomu, že jsem si svou prababičku Kateřinu pa-
matoval jako tříletý, kdy při každé návštěvě s rodiči v Čej-
kovicích mě prababička ukazovala v parádní jizbě její oltář 
s Pannou Marií a v pohodě jsme si u něj vždy popovídali. 
Ale to bylo moc dávno, tak jsem nemohl na tomto pozná-
ní stavět, proto jsem milou fotku elektronicky poslal svým 
spolupracovníkům do Čejkovic a  udělal jsem moc dobře.
Jako první Kateřinu Michnovou, rozenou Bízovou na skupi-
nové fotce poznal Miroslav Veverka č.145, neboť jako sou-
sed asi přes osm domů od Michnových si ji jako desetiletý 
chlapec moc dobře pamatoval, jak chodila s hůlčičkou ko-
lem a s každým, koho potkala, si srdečně pohovořila.

Ve zmíněné knize o  II. moravské pouti do Svaté země, 
konané v roce 1910, jsou na tehdejší dobu úžasné fotografi e 
a podrobně popsaný děj celé této významné akce pro celou 
Moravu. Tuto knihu napsal účastník poutě po svém návratu 
do Brna kaplan od Sv. Tomáše v Brně Emil Procházka a na-
zval ji „Do Svaté země“. Kniha byla vydaná v roce 1911, mj. 
tam najdeme i výborně zpracované kněžské texty kázání po 
dobu celé plavby po Středozemním moři. Je zde i  seznam 
533 poutníků do Svaté země, odkud se dovídáme, že ne tři, 
ale čtyři rodáci z Čejkovic a po jednom ze sousední Vrbice, 
Bílovic u Podivína a Prušánek se poutě zúčastnili a jsou to 
tito: 

Jméno: Datum 
narození: Bydliště: Č.pout-

níka: Povolání:

Msgr. Jakub 
HODR, Dr. 1. 7. 1848 Brno, 

Petrov I. 2
Papežský 
prelát 
(p.p.)

GREGROVÁ 
Anežka 5. 4. 1856 Čejkovice 

č. 27 32 Rolnice, 
sestra p.p.

GREGROVÁ 
Marie 29. 11. 1879 Brno, 

Petrov I. 33
Správce 
domác-
nosti p.p.

MICHNOVÁ 
Kateřina 22. 5. 1869 Čejkovice 

č. 152 96 Rolnice

HUBÁČEK 
Václav 8. 8. 1841 Vrbice 

č. 1 51 Rolník, 
exstarosta

VESELÝ Pavel 29. 4. 1847 Bílovice č. 
311 463 Rolník

ZIMÁKOVÁ 
Františka 17. 10. 1877 Prušánky 

č. 121 506 Soukrom-
nice

Na společné fotografi i poutníků do Svaté země je nalez-
neme v  jednotlivých řadách od spodu vždy zleva: Msgr. J. 
HODR v 1. řadě šestý s poutnickým křížem na krku, GRÉ-
GROVÁ Anežka ve 2. řadě třetí s černým šátkem „po čej-
kovsku“ do špičky a po její levici s největší pravděpodobností 
její dcera GRÉGROVÁ Marie, oblečená „poměstsku“ s bílým 
kloboukem. Nad nimi ve 3. řadě čtvrtá je MICHNOVÁ Ka-
teřina a HUBÁČEK Václav je v 5. řadě první zleva s hůlkou 
(poznán dle starostenského fota z archivu Františka Janoška 
z Vrbice).

Poutníci 1 – 100Poutníci 1 – 100
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Stručně k  jednotlivým účastníkům poutě ze sčítacích 
operátů: V roce 1869 při sčítání obyvatel v Čejkovicích, kde 
je na č. 267 rodný dům Jakuba Hodra, toho času pod hřbi-
tovem vedle domu stolaře Josefa Konečného č.255 je na prv-
ním místě zde uveden HODER Johan, narozený roku 1821, 
otec Jakuba a  Anežky, povoláním chalupník a  nádeník. 
A náš budoucí prelát Jakub HODR je tam uveden jako jed-
nadvacetiletý student a jeho sestra Anežka jako třináctiletá. 
Anežka Hodrová se později provdala za Antonína Gregra 
narozeného v roce 1849, do domu č.27, nyní v Čejkovicích, 
vedle obchodu COOP.

Dcera Anežky Grégrové, Marie  Gregrová už v roce 1910 
pracuje na adrese BRNO, Petrov 1 u svého strýce preláta J. 
Hodra jako správkyně domácnosti. Z počtu šesti dcer Greg-
rových a značnému potenciálnímu nároku na budoucí věna 
možno usuzovat, že cestu do Svaté země jak neteři Marii, tak 
své sestře Anežce z větší části uhradil sám prelát Msgr. Jakub 
Hodr, Dr.

Kateřina Michnová, roz. Bízová, z domu Čejkovice č. 
152, měla s Václavem Michnou jediného syna Františka, 
oba narození na Vrbici č. 94 a větší pojednání o ní je v zá-
věrečné části tohoto příspěvku. Od vrbeckých badatelů 
jsme se dověděli o Hubáčkovi Václavovi, že byl nejbohatší 
vrbecký rolník, několikanásobný úspěšný vrbecký staros-
ta, jehož poutní cesta do Svaté země v roce 1910 byla již 
jeho druhá, první absolvoval s  manželkou Marií v  roce 
1905.

Františka Zimáková pocházela z Prušánek z domu č. 
121, ve kterém jako svobodná zůstala do svých úctyhod-
ných 85 let. Narodila se zde v roce 1877. Její otec Jiří Zi-
mák pocházel z Josefova a vzal si v Prušánkách Antonii, 
rozenou Sasínovou, vdovu po Martinu Kmentovi a měli 
mimo dcery Františky ještě o dva roky staršího syna Fran-
tiška. Tento však v září roku 1901 předčasně zemřel. Na 
jeho památku pak Františka nechala v roce 1902 na jeho 
pozemku za Prušánkami směrem k Moravskému Žižkovu 
postavit kapličku. Více na: www. obecprusanky.cz/novy/
kaplicka-svateho-frantiska-v-novem/

Vzhledem k  tomu, že 
Františka Zimáková byla 
řádnou členkou 3. řádu sv. 
Františka, tak tato kaplič-
ka byla zasvěcena Svatému 
Františkovi z  Assisi, jehož 
rodiště v  Itálii neopomenu-
la také navštívit. V seznamu 
poutníků II. moravské pouti 
do Svaté země je třiatřiceti-
letá paní Františka Zimáko-
vá uvedena pod poutnickým 
č. 506, což svědčí o tom, že 
se přihlásila už dosti pozdě, 
tak ji najdeme až v páté skupině poutníků (400 -540) a to ve 
2. řadě zprava jako třetí a je oblečena celá v černém. Nutno 
dodat, že zahraniční poutní cesty byly tehdy na prvním mís-
tě věcí zbožnosti, ale i záležitostí fi nanční, což si tehdy mohli 
dovolit povětšinou dobře situovaní poutníci.

Tato II. pouť v  r. 1910 byla uskutečněna výhradně pro 
české poutníky, avšak po vzoru I. pouti z roku 1905, kterou 
podnikl brixenský palestinský spolek pod vedením mo-
ravského rodáka generála Jindřicha Himmla z  Agisburku, 
z jehož zkušeností čerpal iniciátor II. Moravské pouti Msgr. 
Jakub HODR, Dr., prelát Jeho Svátosti a sídelní kanovník na 
Petrově v Brně.

Začátek II. moravské pouti se odehrál dne 10. 8. 1910 
v  chrámu Páně sv. Michala v  Brně (vedle nové brněnské 
radnice), odkud vyšel průvod k  hlavnímu nádraží, kde na 
poutníky čekalo osmnáct železničních vozů, jenž vyjely 
v  8.05 hod. směr Břeclav. Cestou přibírali na jednotlivých 
zastávkách další poutníky z  jižní Moravy, naše dvě čejko-
vické poutnice Michnová a Grégrová, i Zimáková Františka, 
včetně V. Hubáčka pravděpodobně nastoupily v  Podivíně. 
V  Břeclavi přistoupilo dalších devadesát devět účastníků, 
mezi nimi i olomoucký biskup Dr. Karel Wisnar. Navíc se 
zde přijel rozloučit s poutníky poslanec a probošt Dr. Anto-
nín Cyril Stojan.

Cesta vlakem pak pokračovala přes Vídeň do Terstu a tr-
vala téměř šestnáct hodin. V Terstu čekal na poutníky parník 
Tirolia, který byl vyroben v r. 1902, měl délku 96 m, šířku 13 
m a až k mezipalubí měl hloubku 7,5 m. Jeho plavební rych-
lost byla jen 13 námořních mil (1 míle=1851,85 m), takže 

HL. ORGANIZÁTORA POUTI - Preláta Jakuba HODRAHL. ORGANIZÁTORA POUTI - Preláta Jakuba HODRA

Poutníci skup. 400 – 540, Zimáková Františka 2. řada Poutníci skup. 400 – 540, Zimáková Františka 2. řada 
zprava třetízprava třetí

Františka ZimákováFrantiška Zimáková
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plavba bez zastávky z Terstu do Jaff y trvala celé 4 dny a 4 
noci.

Církevní organizátoři poutě zajistili na lodi jeden hlavní 
a dvanáct vedlejších oltářů. Kněží, kteří chtěli a mohli, ce-
lebrovali denně u třinácti oltářů po celý den. Veškeré jídlo 
na palubě pro poutníky se připravovalo vždy čerstvé, včetně 
denně upečeného bílého chleba. Večery byly tráveny u vína, 
ale nejvíce šlo na odbyt, jak se z knihy dovídáme, pravé pl-
zeňské, kdy stálo půl litru od čepu nebo od ledu 24 haléřů.

Po čtyřdenní plavbě přes Středozemní moře přistál par-
ník Tirolia na dohled od Jaff y, kde byli poutníci vysazeni 
do lodiček arabských „taxikářů“, kteří je převezli po moři 
na pevninu k jaff skému nádraží, odkud byli přepraveni vla-
kem do Jeruzaléma. Poutníci byli v Jeruzalémě ubytováni ve 
třech hospicích, naši čejkovičtí a vrbečtí rodáci byli z nádra-
ží odvezeni velbloudy a oslíky do třípodlažního francouz-
ského hospicu františkánů CASA NOVA, kde se odehrála 
následující humorná příhoda s „tetičkou“ z Čejkovic, jak au-
tor knihy Emil Procházka zaznamenal na straně 294. Cituji:

„Do dvou jídelen svolával nás zvonek přenosný už o půl 
12. hod každý den k obědu a o 7. hod k večeři. I tam provedli 
hostitelé naši novotu, přikázavše poutníkům místa u stolů. 
Příliš šťastná jejich ruka v tom ovšem nebyla. S úspěchem 
byli by to provedli jen tenkráte, kdyby si byli vyžádali ode 
všech poutníkův údaje o  jejich krychlovém obsahu. Ná-
sledkem toho byl exodus čili stěhování. „UTLAČOVANÍ“ 
opustili stůl prostřední a  založili u  postranního volného 
stolu „Republiku utiskovaných“. Oč pak marně dodnes 
anglické suff ražetky bojují, to provedeno ve slohu daleko 
větším „v republiku utiskovaných“. (Pozn. redakce: „Pozor, 
byl to rok 1910!“ ). Za prezidentku republiky totiž zvolena 
jednohlasně tetička z Čejkovic, první ženský prezident svo-
bodných republik na světě. Od „mocností“ dosaženo uznání 
nové této republiky.“

Když jsem tento objev o „prezidentce utiskovaných“ tzv. 
vypustil na veřejnost, samozřejmě se našel oponent, že autor 
knihy jmenovitě neuvádí tetičku z Čejkovic Kateřinu Mich-
novou, že to mohla být ta druhá čejkovická poutnice, třeba 
ta z č. 32, což by mohla být jedině Anežka Gregrová, jelikož 
její dcera Marie, tehdy už žijící v Brně, chodila určitě ob-
lečena po městsku a ne po selsku. Tuto verzi jsme však se 
spolupracovníky zavrhli, jednak z toho důvodu, že obě tyto 

jmenované měli v poutní sestavě svého vysoce postaveného 
církevního představitele, a to preláta Jakuba Hodra. Tyto dvě 
rodinné příslušnice se musely podle toho i tak na pouti cho-
vat, nějaká recese od nich nepřicházela v úvahu, včetně na-
rušení zvyklostí stolování hostitelů v hospici u Františkánů.

U Kateřiny Michnové to bylo na tehdejší dobu jiné, neboť 
byla už tehdy velmi emancipovaná, vyznačovala se velkou 
výřečností a značnými organizačními schopnostmi, což této 
popsané události v Casa Nova plně nasvědčuje. Lze se do-
mnívat, že to byla právě ona, kdo navrhl, že se nebudou tísnit 
u prostředního stolu v Casa Nova a přestěhují se k vedlejší-
mu stolu, kde se budou při jídle cítit daleko volněji a poho-
dlněji.

Na závěr nutno stručně dodat, že celkový program pou-
ti do Svaté země, včetně popisu návratu stejným způsobem 
a stejnou cestou zpět do Brna dne 31. 8. 1910 je podrobně 
popsán ve zmíněné knize „Do Svaté země“. Zájemci o ní mají 
možnost si tuto naskenovanou knihu elektronicky vyžádat 
u autora tohoto příspěvku na emailové adrese : hribaviting@
centrum.cz, nebo také elektronicky na MZK Brno.

Autor tohoto příspěvku spolupracuje v Prušánkách s řa-
dou příkladně ochotných spolupracovníků, jimž tímto dě-
kuje, a to zejména Marii Novákové a Mileně Horké z č. 17, 
Ing. Josefu Drábkovi z č. 112, Jaroslavovi Tesaříkovi č. 662, 
Pavlovi a Josefovi (emeritní učitel) Zigáčkovi, PaedDr. Janě 
Kamenské a z Dolních Bojanovic Josefovi Zimákovi z č. 928.

Autor : Ing. Vít Hřiba

Parník TiroliaParník Tirolia

Společenská 
kronika
Opustili nás:
Josef Bábíček
Dagmar Křiváková
Luděk Kanta
Ondrej Faragula
Václav Šorel
Ladislav Roller
Jan Melchrt
Pavla Bezděková
Marie Janečková
Vlasta Trechová

a rodák z Prušánek, 
učitel hudby, 
houslista 
a dirigent 
Jan Nosek

á
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Akce roku 2021
Akce jsou uvedeny tak, jak byly pořadateli těchto akcí nahlášeny. Změna vyhrazena.

 16.1. Krojovaný ples 

 31. 1. Diskoples kuželkáři

 13. 2. Čundrbál – Kapela starých časů 

   7. 3. Dětský karneval 

 4. 4. Velikonoční zábava

 17.4. Košt vín

 29. 5. Májové zpívání v Nechorách

   5. 6. Hezký den 

 19. 6. Pouličky 

 25.6. Svatojánská noc

 26. 6. K Nechorám do sklepa - Otevřené sklepy

   7.8. Předhodová beseda u cimbálu

   8.8. Krojované hody

 9.8. Krojované hody

 10.8. Krojované hody

 27.8. Rozloučení s prázdninami  

 4. 9. Zarážání hory 

 18. 9. Vinobraní pod Nechory

 30.10. Gulášfest

 27. 11. K Nechorám za mladým vínem 

  28.11. Rozsvícení vánočního stromku u OÚ

 24.12. Vánoční koledování 

 26.12. Štěpánský turnaj v ping pongu, ZŠ,  SDH

Akce jsou uvedeny tak, jak byly pořadateli těchto akcí nahlášeny. Změna vyhrazena.
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Tříkrálová koleda zazní!
Možná letos nebude znít ulicemi, ale štěstí, zdraví, dlou-

há léta, a především požehnání do roku 2021 chtějí koledníci 
přinést do vašich domovů i navzdory koronavirovým opatře-
ním. Nemusíte se bát – zdraví našich příznivců i koledníků je 
pro Charitu na prvním místě, a tak se tři králové pilně připra-
vují na koledu s rouškami i koledu virtuální.

Jedno je jisté – Tříkrálová sbírka bude, koleda se uskuteč-
ní. Jen se ještě neví, v jaké podobě. I tři králové totiž musí po-
čítat s možností, že epidemiologická situace neumožní setká-
ní koledníků s dárci tváří v tvář. Jak na to Charita zareaguje?
Ve hře jsou momentálně tři scénáře. Ten optimistický počítá 
s uvolněním všech restrikcí a klasickou tříkrálovou koledou 
v období od 1. do 14. ledna 2021. Realističtěji se však v sou-
časné chvíli jeví koleda s omezeními, při níž budou dodržena 
všechna nařízení. Charity na všech úrovních jsou v kontaktu 
s příslušnými hygienickými stanicemi, aby byly stoprocent-
ně připravené neriskovat zdraví svých přispěvatelů a dobro-
volníků. A pochopitelně zaměstnanců, protože do sbírky se 
velmi často jako dobrovolníci zapojují i  pracovníci Charit 
z terénu, kteří za sebou budou mít náročné měsíce a jejichž 
pomoc bude i  nadále nepostradatelná. Organizátoři sbírky 
se však musí brát v  potaz také hrozící nepříznivou situaci:

„Jen velmi neradi bychom koledovali pouze virtuálně, protože 
osobní setkávání je jedním z pilířů sbírky. Přesto se i na tuto 
variantu pilně chystáme,“ říká hlavní koordinátorka Gabriela 
Víšová. Sbírka se podle ní intenzivně připravuje na vpád do 
virtuálního prostoru a  své věrné příznivce se pokusí oslovit 
on-line. Nechce přitom připravit dárce o zážitek z koledy, ani 
požehnání, které koledníci do domů přinášejí. „Snažíme se 
využít všechny možnosti, které nám on-line prostor nabízí,“ 
dodává Gabriela Víšová.Všechny přípravy a varianty koledy 
však mají jedno společné – ani tentokrát se neobejdou bez 
armády dobrovolníků a  štědrosti dárců. Cíl sbírky i  motto 
sbírky totiž zůstávají stejné – hlavní je pomoc lidem v nou-
zi a pomáhá každá koruna. Pracovníci Charity mají s dodr-
žováním přísných hygienických pravidel zkušenosti ze so-
ciálních i zdravotních služeb, a proto věří, že se jim povede 
je dodržet i při koledování. „Úplný zákaz koledování by nás 
velmi mrzel,“ zní z Charit. Vás však mrzet nemusí. Radostnou 
zvěst roznesou Tři králové po České republice děj se co děj!

zdroj: https://www.trikralovasbirka.cz/novinky/trikralova-
-koleda-zazni/?fbclid=IwAR1MS9muxKWDRI-_Z6lVw-
ZOyF-2r1Ik1jpRcagbrc2f-ZTxn7OYXlrpYAjs
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Slovo naší senátorky

Inzerce

Téměř celý letošní rok s sebou nese 
mnohá omezení, která se dotýkají všech 
povinností i  radostí každodenního ži-
vota. Všechny z  nás zasáhly okolnosti 
kolem pandemie COVID-19. Mnoho 
našich aktivit jsme museli utlumit, jiné 
se zase naučit. Problémy se zvládnu-
tím pandemie nejvíc dopadají na naše 
zdravotníky. Velmi si vážím jejich práce 
a nasazení. Beze sporu jim za to patří 
velký dík. Sama jsem se snažila pomá-
hat. Sháněla jsem roušky, ochranné 
štíty a  zdravé potraviny. Děkuji všem, 
kteří také jakkoli pomáhali a  hlavně 
se chovali zodpovědně a  ohleduplně 
k ostatním. 

Ve stínu pandemie ovšem kauzy 
i projekty pokračují dál. Pro náš regi-
on nejdůležitější kauza, ochrana zdroje 
pitné vody a těžba štěrkopísků u Uher-
ského Ostrohu, zaznamenala několik 
změn. Byly podány čtyři žaloby, na 
základě kterých soud zatím rozhodl 

o zrušení dobývacího prostoru a báň-
ský úřad musí celou věc znovu projed-
nat. Soud nevzal jako účastníky řízení 
všechny obce, proto byla k Nejvyššímu 
správnímu soudu podána kasační stíž-
nost. Nebezpečí stále není zažehnáno.

Také přípravy na dálnici D55 (nyněj-
ší R55) se daly do pohybu. V září byla 
zahájena stavba úseku Babice - Staré 
Město a v příštím roce bude stavba po-
kračovat až do Moravského Písku. Další 
úseky v našem regionu budou zahájeny 
2022 a později. Velmi mě potěšilo, že se 
městu Hodonín podařilo úspěšně pro-
jednat stavbu lávky u ZOO, jelikož jsme 
na projektu spolupracovali. Je sice po-
volena jako stavba dočasná, ale už příští 
rok po ní můžeme chodit nebo jezdit 
na kole! Dále probíhají přípravy stavby 
kruhové křižovatky na Pánově.

Využívám všech možných příleži-
tostí, aby významné stavby a problémy 
našeho regionu byly řešeny a byly na ně 

i  fi nance. V  hledání těchto příležitostí 
budu pokračovat i  v  roli zastupitelky 
Jihomoravského kraje. Dovolte mi po-
děkovat Vám všem, kteří jste mne svým 
hlasem podpořili ve volbách do kraje. 

Nyní se blíží čas Vánoc, svátků kli-
du, pokoje a  sounáležitosti. Snad vá-
noční atmosféra překryje tu, která je tu 
s námi celý rok. Přeji Vám, ať prožijete 
tento čas v kruhu rodinném a hlavně ve 
zdraví.

Věřím, že rok 2021 bude alespoň 
o kapku lepší! 

Anna Hubáčková
senátorka za Hodonínsko
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Nejvíce rozšířené, nejméně kontrolované, 

nejvíce podceňované

Neustálé urážky a ponižování partnera, zanedbá-
vání nebo přímo týrání nemohoucího rodiče či bru-
tální bití dětí, znásilňování manželky - to vše a mno-
hem více lze zařadit mezi případy domácího násilí. 
Podlitiny od bití, vytrhané vlasy, psychický kolaps, 
závislost na alkoholu či drogách, zlomeniny, popále-
niny, škrcení až k bezvědomí a konečně smrt - to vše 
mohou být jeho následky.

Jako neuvěřitelný paradox se může jevit konstatová-
ní německého kriminologa H. J. Schneidera, dle které-
ho je domácí násilí tou nejrozšířenější formou násilí na 
světě, avšak zároveň nejméně kontrolovanou a nejvíce 

podceňovanou. Tento vskutku smrtící koktejl činí z domácího násilí jeden z nejzávažnějších společenských pro-
blémů světa. Proč společenských? Odmítnutí domácího násilí jako privátního problému dané domácnosti zdů-
razňuje potřebu zastavit násilí zásahem zvenčí a poskytnout pomoc ohrožené osobě. Pokud bychom aplikovali 
přísloví „co se doma uvaří, to se doma sní“, daleko větší počet obětí by tak zůstalo bez pomoci a skončilo tragicky.

Co všechno si vlastně můžeme představit pod slovy „domácí násilí“? Ukazuje se, že nejde jen o problém týra-
ných žen, ale zasahuje i seniory, děti či hendikepované osoby. Stranou však nejsou ani muži coby oběti nebo oso-
by žijící v homosexuálních vztazích. Ačkoliv se projevuje mnoha způsoby, můžeme za společné znaky považovat 
zejména blízký vztah mezi osobou násilnou a ohroženou, který domácí násilí činí specifi cké. Právě z důvodu blíz-
kosti, emocionální i ekonomické provázanosti často nechtějí osoby ohrožené páchané násilí přiznat. Dalším ty-
pickým znakem je postupný nárůst násilí, a to jak z hlediska frekvence útoků, tak i jejich závažnosti. Násilí se tak 
může do vztahu vplížit takřka nepozorovaně, ale posléze ohrožovat i život, jak víme z celé řady příběhů, z nichž 
některé byly i medializovány. Zároveň je u případů domácího násilí možné rozeznat násilnou a ohroženou osobu, 
jejichž role se nestřídají. V opačném případě můžeme hovořit spíše o tzv. italské domácnosti, kde násilí pramení 
od obou aktérů, z nichž žádný nemá jasnou převahu. Posledním znakem je pak místo, kde k násilí dochází. Tím je 
zpravidla právě domácnost, tedy místo skryté pohledům okolí. Jde o místo považované většinou z nás za útočiště. 
Na osoby ohrožené domácím násilím však právě zde čeká nebezpečí.

Vzhledem k  závažnosti domácího násilí bylo zpracováno množství výzkumů, ze kterých vyplývá, že nejde 
o problém ojedinělý či okrajový. Naopak – některé výzkumy uvádí, že  každý pátý člověk se někdy v životě přímo 
setkal s domácím násilím, a to bez ohledu na jeho společenské postavení, náboženství či barvu pleti. Přitom ty 
nejzávažnější případy jsou často velmi dovedně a dlouhodobě maskovány samotnými oběťmi.

Díky propracované legislativě existují v České republice nástroje pomáhající ohroženým osobám situaci ře-
šit. Jedná se nejen o poměrně známou možnost vykázání násilné osoby z domácnosti ale též předběžná soudní 
opatření, která pomáhají ohroženou osobu chránit. Krom toho existuje celá řada míst pomoci, jejichž posláním 
je vykřesat jiskru naděje pro ohrožené osoby a pomoci jim prakticky s nalezením východiska. Řešení domácího 
násilí přesto není snadné a ohrožená osoba často sbírá odvahu a síly ještě dlouho poté, co si uvědomí, že něco 
není v pořádku. Stejně jako u nemoci platí i zde, že čím později je problém řešen, tím komplikovanější je „léčba“. 
Právě proto lze doporučit již při prvním náznaku domácího násilí vyhledání odborné pomoci či konzultaci, jak 
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Na sobotu 7. listopadu byla naplánovaná komunitní výsadba stromů. Kvůli vládním nařízením v  souvislosti 
s Covid-19 musela být tato akce zrušena. Nicméně stromky se zasadit musely a tak 18. listopadu tato akce proběhla, 
i když bez širší účasti našich občanů. kteří byli připravení na tuto „brigádu“ přijít a pomoci. Pracovníci OÚ zasadili 
všech šedesát stromů. Některé najdete podél obou poldrů a směrem od sv. Jana Nepomuckého k cyklostezce byla 
vysazena višňová alej. Snad se všechny stromky ujmou a ještě více zkrášlí okolí naší obce.


